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VOORSTEL VAN RESOLUTIE

– van mevrouw Tinne Rombouts en de heren Karlos Callens, Jos Bex,
Patrick Lachaert, André Van Nieuwkerke en Erik Matthijs –

betreffende de ophaling van afvalbanden op landbouwbedrijven
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TOELICHTING

DAMES EN HEREN,

Op 28 november 2008 eindigt de tweede milieube-
leidsovereenkomst (MBO) Afvalbanden. Er wordt 
intussen volop gewerkt aan een nieuwe MBO.  
Recytyre, het beheersorgaan dat zorgt voor de inza-
meling en verwerking van afvalbanden, zocht de 
voorbije jaren mee naar een oplossing voor de afval-
banden op landbouwbedrijven. De landbouwers 
werden geconsulteerd om na te gaan hoeveel afval-
banden zich op de landbouwbedrijven bevinden. Op 
basis van die enquête werd een schatting gemaakt 
van de minimale en maximale kosten die gepaard 
zouden gaan met de gratis ophaling en verwerking 
van de banden. De ophaling van de afvalbanden was 
voorzien voor het eerste kwartaal van 2007, maar ze 
heeft niet plaatsgevonden.

Recytyre heeft tijdens de zomer van 2006 een studie 
uitgevoerd met als doel de hoeveelheden en soorten 
afvalbanden te identificeren die momenteel aanwe-
zig zijn in de landbouwsector. De studie had zowel 
betrekking op banden waarvan de landbouwers zich 
wensten te ontdoen, als op banden die zij vandaag 
nog gebruiken. 

Algemeen werd er vastgesteld dat er bijna 11 miljoen 
versleten banden aanwezig zijn in de landbouwsec-
tor, waarvan 10 miljoen banden van personenwagens. 
In ton uitgedrukt betekent dat naar schatting tussen 
65.000 en 70.000 ton afvalbanden. De studie heeft 
eveneens uitgewezen dat de hoofddrempel voor de 
afvoer van de afvalbanden, de kosten van de verwer-
king zijn. 

Uit het onderzoek blijkt ook dat alleen al bij de 
ondernemingen die hun activiteiten stopzetten, 
800.000 afvalbanden aanwezig zijn die niet meer 
gebruikt worden. De overige banden worden wel nog 
gebruikt omdat er op dit ogenblik weinig alternatie-
ven voorhanden zijn voor het afdekken van silo’s in 
de landbouw.

Hoewel er dus op korte termijn slechts onge-
veer 800.000 ongebruikte afvalbanden zijn, kon 
Recytyre zijn engagement om ze gratis bij land-
bouwers op te halen, niet uitvoeren. Door het 
stijgende tonnage in te zamelen afvalbanden in 
het kader van de aanvaardingsplicht, oordeelde  
Recytyre dat onder de huidige MBO de financiële 
druk te groot was om het engagement na te komen.  

Het ontbreekt Recytyre dus aan financiële middelen. 
Wel slaagde Recytyre er in juni 2007 in een uitwis-
selingsplatform op te richten waar landbouwers met 
een teveel aan afvalbanden die kunnen ruilen met  
landbouwers die er te weinig hebben.

Het lijkt dan ook wenselijk om, bij het opstellen van 
de nieuwe MBO, Recytyre voldoende slagkracht 
te geven om het engagement met betrekking tot de 
ophaling van afvalbanden bij landbouwers alsnog 
waar te maken. Aangezien de afvalbanden uit de 
landbouwsector niet onder de aanvaardingsplicht 
vallen omdat ze niet als band maar als afdekkings-
materiaal gebruikt worden, en met het oog op het 
vermijden van een illegale verwijdering, is het wense-
lijk dat het Vlaamse Gewest bijdraagt aan de milieu-
verantwoorde inzameling en verwerking ervan.

Tinne ROMBOUTS

Karlos CALLENS

Jos BEX

Patrick LACHAERT

André VAN NIEUWKERKE

Erik MATTHIJS

–––––––––––––––––
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Het Vlaams Parlement,

– gehoord de gedachtewisseling over het evalu-
atieverslag van de milieubeleidsovereenkomst 
Afvalbanden in de Commissie voor Leefmilieu en 
Natuur, Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
en Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
op 13 december 2007 en 17 januari 2008; 

– gelet op het evaluatieverslag van de milieubeleids-
overeenkomst Afvalbanden voor het jaar 2006 
door OVAM (Openbare Vlaamse Afvalstoffen-
maatschappij);

– gelet op het jaarverslag 2006 van Recytyre, het 
beheersorganisme voor afvalbanden in België;

– overwegende dat er in het verleden bandenstocks 
zijn opgebouwd op de landbouwbedrijven;

– overwegende dat de milieubeleidsovereenkomst 
Afvalbanden eindigt op 28 november 2008 en er 
een nieuwe MBO wordt opgesteld;

– vraagt de Vlaamse Regering:

1° in de nieuwe milieubeleidsovereenkomst Afval-
banden ruimte te voorzien voor de verwerking 
van afvalbanden bij landbouwers;

2° samen met de landbouwsector na te gaan 
welke actieve rol de sector kan spelen om de 
kosten voor de ophaling van de afvalbanden te 
drukken en erop toe te zien dat er geen nieuwe 
afvalbandenstromen ontstaan via de land-
bouwsector;

3° in middelen te voorzien voor de verwerking 
van afvalbanden uit de landbouwsector of  in 
overleg met Recytyre te voorzien in financie-
ringsinstrumenten om de afvalbanden gespreid 
over een redelijke termijn, op te halen en te 
verwerken.
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